
TİM O B ŞEHİR PLANCILARI ODASI

DÜNYA ŞEHİRCİLİK GÜNÜ 
24. KOLOKYUMU YAPILDI

TMMOB ŞeKir Plancıları Odası, Dokuz Eylül 
Üniversitesi'(DEÜ) ve İzmir Yüksek Teknoloji Enstitüsü 
(İYTE) Şehir ve Bölge Planlama'Bölümlerinin ortaklaşa 
düzenledikleri 8 Kasım Dünya Şehircilik Günü 24. 
Kolokyumu “Geleceği Planlamak" teması 
çerçevesinde, 6-8 Kasım 2000 tarihlerinde İzmir’de, 
DEU Rektörlüğü 75. yıl Amfisi'nde gerçekleştirildi.

Sekreteryasını Şehir Plancıları Odası İzmir Şubesinin 
üstlendiği Kolokyumun açılış oturumunda Şehir 
Plancıları Odası Genel Başkanı Necati UYAR, İYTE 
Mimarlık Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Cemal ARKON, 
DEÜ Mimarlık Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Orcan 
GÜNDÜZ, İYTE Rektörü Prof. Dr. Semra Ülkü ve DEÜ 
Rektörü Prof. Dr. Emin ALICI, Kolokyum teması ile ilgili 
olarak birer konuşma yaptılar. Tematik açıklamanın 
Prof. Dr. Mehmet ÇUBUK ve çerçeve bildirinin ise 
Prof. Dr. İlhan TEKELİ tarafından sunulduğu 
Kolokyumda, Dünya Şehircilik Günü Bildirgesini Şehir 
Plancıları Odası II. Başkanı Osman BALABAN sundu.

6 oturum halinde düzenlenen ve 30 bildirinin yer aldığı 
Kolokyum programında Şehir ve BŞge Planlama 
Bölümlerinden temsilcilerin katıldığı Öğrenci Forumu 
ile Kolokyum Değerlendirme ve Sonuç Paneli yapıldı. 
Kolokyumda ayrıca, “Gelecekte Yaşayacağımız Kent” 
konulu öğrenci yarışmasının ödül töreni ile kent ve 
kentleşme konularında yaptıktan haberler nedeniyle 
NTV, Ege TV ve Kanal 1 televizyonları ile Hürriyet 
Ege, Yeni Asır ve Evrensel gazetelerine verilen basın 
ödüllerinin töreni de yer aldı.

Kolokyum süresince katılımcılar dört farklr sergiyi de 
izleme olanağı buldular. Şehir Plancıları Odası 
Diyarbakır" İl Temsilcisi Yrd. Doç. Dr. Mustafa 
Sinemillioğlu'nun “Dünya Kentlerinden" konulu fotoğraf 
sergisi, Selçuk Belediyesinin fotoğraf sergisi, 
“Gelecekte Yaşayacağımız Kent" konulu öğrenci 
yarışması için gönderilen posterlerin yer aldığı sergi, 
Şehir Plancısı Ahmet Kıvanç Kutluca’nın “İzmir'de 
Doğal Afet Risk Durumu" konulu araştırmasının yer 
aldığı sergi, Şehir Plancıları Odası Kocaeli İl 
Temsilciliğinin “Deprem Sonrası İzmit” ve Bartın 
Belediyesinin “Bartın’da Kentsel Uygulamalar” konulu 
sergileri Kolokyumda yer ald ı.

Yaklaşık 450 katılımcının izlediği Kolokyumda, 
Gelecekte Dünya'da ve Türkiye’de Kentleşme, 
Gelecekte Planlamanın Kurumsal Yapısı, Planlama 
Sürecinde Yeni Arayışlar, Açılımlar ve Planlama 
Pratiğinde Yeni Donanımlar konularında düzenlenen 
oturumlarda, meslek alanımızda pek çok yeni tartışma 
alanına işaret eden bildiriler sunuldu.

Kent planlama ve tasarım süreçlerinde özürlülere 
duyarlılık ve engelsiz kentsel mekan tasarımından, 
doğal kaynaklann ve ekosistemlerin planlama 
sürecinde ele alınmasına, GIS ve internet 
teknolojilerinin planlama sürecine katkısından, kent 
planlama’nın toplumsal adalet, eşitlik ve kamu sağlığı 
kavramları açılanndan yeniden ele alınmasına kadar, 
değişik yelpazede tartışmaların yapıldığı 24. 
Kolokyumun meslek camiamız için yararlı olduğunu 
düşünüyoruz.



DÜNYA ŞEHİRCİLİK GÜNÜ BİLDİRGESİ
17 Ağustos depreminin yarattığı toplumsal yıkım süreci başta 
kentleşme alanında üretilen/uygulanan politikalar olmak üzere 
kentsel mekanın üretilmesi sürecinin tüm aktörleri, açılarından 
eleştirel ve özeleştirel tavırlar geliştirilmesi 
sorumluluğunu/zorunluluğunu getirmiştir. 17 Ağustos, 
şehirciliğimizin bugün ulaştığı düzeyin ve bu düzeyde biz 
plancıların rollerinin/konumlarının yeniden değerlendirilmesi için 
milat olmuştur. Ne var ki bu eleştirel/özeleştirel tavrın 
geliştirilmesinde sadece deprem/afet olgusuna ve bunun şehir 
planlama meslek alanı ile ilişkisi bağlamına takılmamız geçmiş 
yanılgıların devamından öte bir anlam taşımayabilir. Kuramsal 
alanda geliştirilen güncel tartışma ve kavramlar çerçevesinde 
çevre, sürdürülebilirlik, kentli hakları gibi pek çok konu planlamaya 
eklemlenmektedir, insan hakları kavramının daha somut 
düzlemlere çekilip tartışılması gereğinden hareketle gelişen ve 
kentsel yaşamın örgütlenişine yönelik duyarlılığın ifadesi olan 
kentli hakları kavramı, kentlerin katılımcı bir perspektifle 
sürdürülebilir kılınması yönünde taleplere ve gereksinimlere işaret 
ediyor. Bu talep ve gereksinimlerin karşılanması planlama kuram 
ve pratiklerinin önemli bir bileşenidir artık.

Depremin yarattığı atmosferden/bilinçten hareketle tüm bu 
yeni/güncel kavram ve yaklaşımları kapsayan bütüncül bir 
planlama pratiğinin geliştirilmesi bugün en önemli uğraş alanımız 
olmalıdır. Mesleğimizin yaygın uygulama alanı olan mevcut imar 
planlama sürecini ve yaklaşımını topyekün bir değişime tabi 
kılacak, planlama ve şehircilik yaklaşımlarımızda radikal değişiklik 
anlamına gelecek somut katkılara ihtiyaç duyulmaktadır.

Peki bu değişimin felsefesi ne olacaktır/ne olmalıdır?

Mevcut imar planlama süreci ve bu sürecin nihai ürünü imar 
planları, planlamanın nesnesi konumunda olan kentlerin özgün 
konum ve özelliklerini, kentlilerin farklılaşan istek, talep ve 
ihtiyaçlarını görmezden gelen yeknesak ve türdeş çözümler 
olmaktan öteye gidememektedir. imar planlama sürecini belirleyen 
mevzuat kalıplarıyla sosyo-mekansal bileşenleri, özellikleri ve 
yapıları farklı her kent için tek tip planlama yaklaşımına ve 
yalnızca yapılaşmayı hedef alan benzer çözümlere ulaşılmaktadır. 
Oysa .bugün planlamanın sadece fiziksel tasarım pro'blematiği 
olmadığı açıktır. Kent yaşayan bir organizma, toplumsal-kamusal 
bir birliktelik ve değerler sistemidir. Planlama nesnesinin bu 
yapısını algılayan ve ona yeni/özgün bir biçim veren süreç 
olmalıdır. Planlama pratiğimiz, kentin toplumsal-kamusal 
birlikteliğinin tüm alt parçalarının temsiline olanak tanıyan ve 
bunların varlığını yadsımayan/yok saymayan nitelikte yeniden 
düşünülmeli ve kurgulanmalıdır. Bu yolla ulaşılacak yeni planlama 
modeli/yaklaşımı, kentlerin özgün koşullarından, sosyo-mekansal 
yapılarından, iç dinamiklerinden hareketle, kentte yaşayan 
dezavantajlı kesimlerin haklarını da gözeten, doğal ve kültürel 
değerleri dikkate alan toplumsal bir süreci tasarlamalıdır. Ancak 
böyle bir yaklaşım ile deprem/afet olgusunun bir yandan risk 
düzeyinde diğer yandan afet sonrası yeniden İskan gereksinmesi 
bakımlarından ele alınıp çözümlenmesinden, bugün yeni yeni 
farkına varmaya başladığımız özürlüler başta olmak üzere farklı 
gereksinimleri olan kentli grupların ihtiyaçlarını, haklarını gözeten 
sağlıklı ve yaşanabilir mekanlar üretilmesine kadar şehir planlama 
meslek alanının sahip olduğu tüm potansiyel aktive edilebilir.

Kentin toplumsal-kamusal bir birliktelik- ve ortaklık olduğu, 
dezavantajlı ve farklı ihtiyaçları olan kentlilerin haklarının da 
gözetilmesi gerektiği fikirlerinden hareketle belirlenecek planlama 
yaklaşımı demokratik bir içerik de kazanmak durumundadır. Kentin 
kamusallığı, kentlilerin etkinliklerini kendi mahremiyetlerinin dışına 
taşıyabilmeleri ve kentsel yaşamın örgütlenişine katkı 
koyabilmeleri ile korunup geliştirilebilir. Kentsel mekanın üretilmesi 
süreci salt plancıların görüş ve karalarım değil katılımcı demokralik 
süreçlerle tüm kentlilerin etkinliklerini de içermelidir. Plancılar, 
mesleki pratiklerinin karşılıklı etkileşime ve temsile dayalı katılımcı 
demokratik bir perspektifle gerçekleştirilmesi fikrine kendilerini 
uyarlamalıdırlar ve bu tarz bir toplum düzeninin egemen kılınması 
yönünde mücadele etmelidirler. Böylelikle kente ve kentsel 
süreçlere yönelen ve ardında rant beklentileri yatan müdahalelere 
karşı geliştirilen muhalefet ve tepkiler sadece meslek odaları ve 
meslek erbapları ile kısıtlı kalmayarak geniş, toplumsal bir tabanda 
tezahür edebilir. Aksi takdirde bugün meslek alanımıza ve 
dolayısıyla kentlere/kentsel yaşama yönelen saldırılara seyirci 
kalmak bahtsızlığından kurtulamayız. Kentler siyasal aktörlerin, 
ulusal ve uluslararası sermayenin, çeşitli lobilerinin çıkarlarının 
yüceltilmesine sahne olurken, kentin ve kentsel yaşamın 
örgütlenişi dezavantajlı ve yoksul kentliler aleyhine sürekli 
bozulurken, plancılar bu kararları ve senaryoyu kağıt üzerine 
aktaran ressam/taşeron rolü ile katlanacaklardır.

Kentsel mekanın üretilmesi süreci, son dönemde giderek artan bir 
biçimde siyasal aktörlerin ve kurumların kararları, siyasi tercihleri 
sonucu belirlenmektedir. Kentsel rantın yeniden dağılımı, 
planlamanın kamusalcı/toplumcu yaklaşımı ile uyuşmayan ve 
kentlerin geleceğini ipotek altına alan bir biçimde gerçekleştiriliyor. 
Siyasal otorite aldığı kararları, kentlerin ve kentsel yaşamın 
örgütlenişi üzerindeki etkilerinin neler olacağına bakmaksızın 
uygulama keyfiyetini kullanarak, plancının kehtsel-toplumsal 
süreçlere müdahale yetkinliğini sistemli olarak minimalize ediyor. 
Örneğin, enerji sorununun aşılması adına gerçekleştirilen 
yatırımlarla güney-doğunun tarihi ve kültürel değerleri yok 
edilirken, bölge yaşayanları göçe zorlanırken, kentlerde enerji 
tasarrufu ¿ağlamak adına kent güvenliğini azaltacak uygulamalara 
gidilirken enerji planlaması yoluyla soruna yapısal çözüm getirecek 
uygulamalar görmezden gelmiyor. Kentler ve kent merkezleri katlı 
kavşak, köprülü kavşak uygulamaları ile otomobillerin transit ve 
hızlı geçiş alanlarına çevrilerek kentlerin kamusallığı ve 
sosyalleştirici olanakları yok edilirken ulaşım planlaması, yoluyla 
trafik probleminin aşılması göz ardı ediliyor. Bu süreçlerle de bir 
yandan ülkenin tarihi ve kültürel değerleri yok edilirken diğer 
yandan kentler otomobil sahibi, sağlıklı ve varsıl bireylerin yaşama 
mekanı olarak üretiliyor. /

Buraya kadar değinilen olumsuzlukların giderilmesinde, kentsel 
rantların yağmalanması amacıyla dayatılan yaklaşım ve kararlara 
karşı direnç gösterilmesinde mevcut imar planlama pratiği , ve 
bunun yasal araçları yeterli olacak gibi görünmüyor. Şehir 
Plancılan Odası demokratik ve katılımcı süreçlerle biçimlenfen, 
kentlerin iç dinamiklerini, özgün yapılarını dikkate alan ve kentteki 
tüm farklı kesimlerin haklarını gözeten yeni bir planlama 
yaklaşımının geliştirilmesini önemli görev alanı olarak görmekte, 
toplumsal bir muhalefet odağı olma görevini de ihmal etmeden bu 
doğrultuda yapılacak her türlü gelişmeyi desteklemeye ve içinde 
aktif bir unsur olarak bulunmaya söz vermektedir.
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Şehir plancılarından bildiri
H A B E R  M E R K E Z İ dönmecilik gibi ideallerin ei- 
TM M OB Şehir Plancıları k iri alanda kalmaktadır.

Odası tarafından düzenlenen
“Geleceği Planlamak" komi- T e t ik ç i le r
lu S Kasım Dünya Şehircilik Bugün; kamu adına ve k a - '
Günü 24. Kolokyumu, 6-7-8 mu yararına, Özgürce ve etik
kasım 2000 tarihlerinde İz- planlama karan üretme süre-

aflanyia desteklenen, cesa- meşine rağmen,- yaşanan bu 
fişlendirilen politik malzeme kaçak yapılaşma süreci, “or- 
haiine getirilen gecekondu a- m an talanımla üniversite dö- 
lanian için hiçbir kalıcı proje nem i" olarak tarihe geçti, 
geliştirmeyen devletin bu a- Gücünü ve desteğini dev- 
laniarda yaşayan.ycksul balkı telin üst düzey yöneticilerin- 
büıçe açıklarına yama yapma" den alan ulusal ve uiusötesi 
niyeti ile ortaya attığı, hazîne sermayenin yatnnn adı altın- 
ara2İlcrinin işgal edenlere sa- da sürdürdüğü talan, İz- 
ülmast düşüncesi ise yeni bir miride Kemalpaşa v e  Totba- 
iraar affından başka b ir yeni- jj Ovalanın, Bursa Ovasım, 
lik ifade etmiyor. Sakarcı Ovasını ortadan kal

k e r  el yönetim ler dunken , körfezle r  canlı ya-
Merkezi yönetimlerin kentte- ramıma geldi,
ra bakış açısında var olan po- Tahkim yasası ile destek- 
Hük faydacı yaklaşımın bir lenen uiusötesi sermaye İznik 
benzeri de bazı yerel yönetim- golü Cargül eliyle,
lerin uygulama tanıyla karşı- Bergama köylerinde Euro- 
nuza çıkıyor. Kentlerde yaşa- gold eliyle. Sakarya’da To~ 
yan tüm halk kesimlerine eşit yoca eliyle, Gölcük’de Ford 
hizmet götürmesi gereken, eliyle doğal yaşam alanlan- 
var olan sorunlann çözümün- mı?^ geri dönülmez zararlar 
de önceliklerini bir program vermeyi sürdürüyor, 
çerçevesinde belirlemesi ee- 
reken belediyelerin birçoğu Ve Gelecek... 
bugün yalnızca gürül kurlara- Geçmişten bu yana yaşa
cak projelere yöneliyor. riığımı? bunca olumsuzluğa

Kentlerin tüm  sorumlulu- rağm en, şehir plancıları 0I3- 
ğunu üstlenmiş olan ve geç- rak geleceğe yönelik umutia- 
miştea gelen mirası geleceğe rımrzın yeşermesini sağlayan
taşima Sorumluluğunu ÜSt- grti;rnı»l*ri A» riiMraf» ajaraV-
içnmiş olan belediyelerin bir- Bundan böyle “ istenirse 
çoğu çalışanlarının maaştan- Çankaya'nın bahçesini bile 
m ödeyemez durumda. An- veririm ", “verdim se ben 
cak özellikle büyükşehir be- verd im * “patates otomobii- 
lediyelerinin ve diğer bazı den riaHn, mı değerli" ve  “göç 
belediyelerin uygulamalarına yolda düzelir" gibi planlama 
bakıldığında ise var olan kıt karşıtı veciz ! sözleri artık 
kaynakların son derece plan- duymak istemiyoruz, 
sız ve dengesiz bir dağılımla M eslek odaian olarak de- 
kullanıldığım görüyoruz. örgütlenme özgür-
i tol , , ,  . lüğünün hayata geçirildiği bir 
İçi b o şa ltıla n  b e led iy e le r tuteete yaşamak istiyoruz.

Kemlerin tüm üst ölçekli Yasa, koyucuların öncelikle 
plan karar!arına ve ulaşım a- meslek odalarının ve sivil 
na planına aykırı, ulaşım so- toplumun' kanlımı içine sin- 
cunusa kalıcı çözüm olmak- dirmesini, kasnı yaran  ilke- 
tan U2âk, birçok düzenleme süte uygun, doğal yaşam a- 
ve yatsım  trilyonlar harcana- fanlarını korumayı ilk  amaç 
rak yapılabiliyor. Yapılan uy- edinen yeni yasal düzenleme- 
gulamalar var olan sorunlara , terin gün geçirmeden yapıl- 
çözüm getirmezken, kastin masııu diliyoruz, 
çözüm bckleyen sonraları ge- Küreselleşme ve özdieş- 
leceğe taşınıyor. Üstelik bu tirm e dışındaki çözümleri 
tür yatıranların finansmanı i- görmeyen a t gözlüklü bir üi- 
çio var olan yaunm  bütçeleri- t e  yönetimi görmek istemi
nin büyük bölümünün har- yonız. Yönetimine geldikten 
canmasmm dışında, geçmiş telediyeleria teorin  tüm te - 
yıllarm birikimi d an , kamu- simlerine eşil hizmet verme 
ya ait birçok mülk elden çıka- aracı olduğunu bilen, kamu 
nlmakta, kıt olan kaynaklar yaranm a bilincinde, plania- 
tükatilmekte. böylcce son maya saygılı, planlama karar- 
güclcrin moda soygun biçi- lannı yandaşlara çıkar sağia- 
minin değişik bir versiyonu ma aracı olarak görmeyen ye- 
sergilencrek “bekdiyeteriıı i- nü yöneticiler istiyoruz, 
çi boşaltılmaktadır. ” Şehir piantamş

hiç b ir  gğhim almadan, çalış- 
O r m a n  t a l a n ı  tıklan impımtafHa y j .

Ülkemiz kentlerinde yaşa- lana karşılığında, mimarlara 
nan talan vc soygun bir baş- emekli ikramiyesiyle birlikte 
ka boyutuyla temlerimizin ted iye cditea plan yapım yci- 
çevrelerini ve doğal yaşam a- kisiıün'hiç zaman geçirmeden 
laıüanm m  da tebdil ederek iptal edil merini istiyoruz, 
sürüyor. Meslek alanımıza yönelik

Ülke ormanlarında, kıyı- tecavüz ve suçların gösterge- 
larda 2. konu darla haşlayan si durunuma g d en  tteprem- 
talan, vakıf üniversiteleri e- tente ortaya çıkan tablonun 
liyle yeni bir aşama kaydetti, soruncularından hesap sorul- 
Yargı tarafından iptal edil- masun isliyoruz. -

16/11/2000 Evrensel

m ir’ûe gerçekleştirildi. Do
kuz Eylül Üniversitesi ve İz
m ir Yüksek Teknoloji Ensti
tüsünün ortaklığı ile gerçek
leştirilen ve  17 Kasım’a  ka
dar sürecek Dünya Şehircilik 
Günü kutlama haftası etkin
likleri içinde yer alan 24. 
Kolokyura’un  açılışında Şe
h ir Plancıları Odası Genel 
Başkam Necati U yar bir bil
diri sundu. Bildiride özetle 
şu görüşler dile getirildi:.-, - - ---
Geleceği planlamak

D ünya Şehircilik Günü 
Kolokyumlarında son üç yıl
dan bu yana birbirini tamam
layan temalar ele alınıyor.
1998 yılında geçen yüzyılın 
b ir değertendirmesi yapıldı.
1999 yılında yüzümüzü gele
ceğe çevirdik ve 3. BinyıTda 
tenderi ele aldık. Bu yıl ise 
Türkiye’de vc dünyada gele
cekteki kentleşme ve kent 
planlamayı ele alıyoruz.

Planlama eğitimi
Üniversitelerimizin şehir 

planlama bölümlerinde oku
yan öğrencileri, eğitime baş
ladıkları andan itibaren mes
lek daş imiz olarak görüyoruz. 
Bu nedenle meslek alanımız
da geleceğe ilişkin umutları
mızı diri tutmanın yolunun 
da mesleğe ilk adımın atıldı
ğı okullarda verilen eğitim 
kalitesindeki yükselişten geç
tiğine inanıyoruz. Eğitim ka
litesinde yaşanan düşüş tü
müyle meslek alanım ıza^ 
raeslckdaşlanmızın ürünleri
ne vc ülkemiz kentlerine yan
sımaktadır.

Özellikle etüt konusunda 
yeterli eğitimi alamamış olan 
şehir plancıları, mezuniyetin
den sonra çok kısa süre içhı- 
de, sem yıllarda beyinlerine 
kaypan işbİtiricilik ve köşe

cini yaşaması gereken şehir 
plancılarından bazdan var o- 
İan yasa! düzenlemeler ile ta
nımlanmış, sınırlandırılmış 
ve ıranm ış  im ar planı üretim 
sürecinde, kamuda çalışıyor 
da olsalar, serbest çalışıyor 
da olsalar, birçok politikacı
nın ve yenü yöneticinin hiz
metinde, sermayenin ve ran
tiyenin “ tetikçisi” olmaya 
zorlanmıştır.

Yine de gerek kamu ku
ramlarında çalışan ve gerekse 
serbest çalışan birçok ' şehir 
plancısı meslek etiğine uygun 
ça lışm a' ve davranışları. ite 
meslek onurunu koruma yo
lunda güçlü bir direniş sergi
lemektedir. Mesleğim ve ken
tini -savunma bilinciyle hare
ket öten birçok şehir plancısı, 
kısa süre içinde * çalıştıkları 
kuramlarda baskı, sürgün ve 
dışlanmaları yaşamaktadır..

Deprem
17 Ağustos depremi son

rasında yaşanan yıkımda, or
taya çıkan binlerce can kay
bında ve bazı kemlerin tü -‘ 
miiyle yok olmasında en  5- 
nemii etkenin ülkede sürdü
rülen plansızlık politikası ol
duğu çok sçıkur.

Üst düzey yöneticileri ve 
politikacıları kaçak yapı te
meli arma meraklısı her 
seçim öncesi aldıkları yasa
tanıma? te r*rteriaV kentlerini
duvar yığınına çeviren yerel 
yöneticileri olan bu ülkede, 
deprem sonrasında ortaya çı- 

: kan onblnlercer .oy* Jpaybraç. 
“takdiri İlahi” olarak görmek 
tam bir aymazlıktır.

Konuya ilişkin bilinçli söz 
söyleyen bir çok kişi ve ku
rumun uyarısına rağmen, 
deprem bölgesinde süren uy
gulamalara bakıldığında ya
şananlardan hiç te rs  alınma

dığı, söylenenlerin ite hiç an
laşılmadığı ya da anlamak is
tenmediği görülüyor.

Deprem sonrasında yapı
lan yasal düzenlemelerle 
planlama tümüyle devre dışı 
bırakılmaya çalışılıyor.

Yeni düzenlemeler
Planlamanın yeni yasal 

düzenlemelere, yeni kurgula
malara ihtiyacı olduğundan 
söz edildiği bir zamanda, ya
şanan deprem vc depremin İl
ci sonuçlarının etki altına al
dığı b ir ortamda, birbiri ardı
na-çıkarılan yeni yasal dü
zenlemelerin eskiyi aratır ni
telikte olduğu görülüyor.

Tek çözüm gibi sunulan ö- 
zdleştinnetef sonucunda; yıl
lar süren yatırunlann ve de
ğerlerin elden çıkarılması, 
kentlerde geri dönülmez hafı
za yitirmelerine yol açıyor. 
Geçmişten geleceğe aktarıl
ması gereken değerler bir bir 
elden çıkarken, birçok kenti
mizde artık tem  merkezlerin
de kalan, kemlerin kimlik ka
zanmasında önemli bir pay 
sahibi olan tesisler arsaları ne
deniyle holdinglerin iştahım 
kabartıyor. Özelleştirilen teni 
m atezlerindeki biı tesislerin 
düşük yapı yoğunluklu arazi- 

^kjri^.oğjımvc yüksek yapılaş
malara dönüştürülüyor.

Kimi kesimler tarafından, 
kentlerimizin en büyük soru
nu olarak gösterilen, tem in  i- 
raarlı kesiminde yaşayan var
sıl kentliler tarafından tem le
rinin “çirkin yüzü" olarak a- 
rnlan. ancak çıkarılan imar

Geleceğin kentleri planlanacak
TMMOB Şehir Plancıları Odası, 

Dokuz Eylül Üniversitesi ve İzmir 
Yüksek Teknoloji Enstitüsü Mimar
lık Fakültesi işbiriiğiyle düzenlenen 
“Dünya Şehircilik Günü Kolokyu
mu” taşladı. DEÜ Rektörlüğü 75'in- 
ci Yıl Anfîsi'nde gerçekleştirilen ko
lokyumun açılışında konuşan Şehir 
Plancıları Odası-Genel Başkam N e
cati Uyar, Türkiye'nin 2000’li yıllar
da gelecekteki kentlerini planlamak

zorunda olduğunu söyledi.
DEPREM Maketlerinin plansız

lık sonucu olduğunu belirten Uyar, 
“Yerel yönetimler hala politik kaygı
larla hareket ediyor. Yeni acılar ya
şamamak için geleceğimizi ülkenin 
ve halkın çıkartan doğrultusunda 
planlamak zorundayız” dedi. Rektör 
Emin A lıa da, ülkenin her yerinde 
plansız yapılaşma ve sanayileşmenin 
sonudanmn yaşandığını söyledi.
07/11/2000 Hürriyet
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BASINDA KOLOKYUM... BASINDA KOLOKYUM... BASINDA KOLOKYUM... BASINDA KOLOKYUM
______ _ w  '£j-

Plansız kentleşme Türkiye nin sorunu
İZM tR  (Cumhuriyet Ege Büro

su)- “Gtkccgi Planlamak” konulu 
Dünya Şehircilik Günü 24. Kolok- 
yuınu’nda. bugün Türkiye deki tüm 
kentlerin plansızlıktan ötürü brrdî- 
zi sorunla yüz yüze olduğu belirtil
di.

Şehir Plancıları Odası, İzmir 
Yüksek Teknoloji Enstitüsü (ÎT
TE) ve Dokuz Eylül Üniversite- 
si’nin (DEÜ) Şehir Bölge Planlama 
Bölümleri tarafından düzenlenen 
kolokyumda mesleki uzmanların 
yanı sıra farklı mesleklerden tem
sil ci ter de yer al ıyor. Yarın sona ere
cek etkinlikte, çağdaş kent tasanm- 
larutın oluşturulması için yapılma
sı gerekenler ele alınıyor.

DEÜ Röktörlüğü DESEM 75. 
Yıl Amfısi’ndc başlayan kolokyu
mun ilk gününde açılış konuşmala
rının ardından, bildiriler sunuldu ve 
“Cdecckte DünysdareTürfdprik 
Kendeşme” oturumu gerçekleşti
rildi.

Açılışta soz alan ÎYTE Mimar
lık Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ce
mal Arken, kent planlamasının si
yasi oluşumlardan bağımsız düşü
nülemeyeceğini belirterek, “Dünya 
küreselleşme olgusuyla karşı kara
ya iken, şehir planlamalarını de
mokratik açtiuniarla yapmakyız” 
dedi. Arkon, Türkiye'de kentlerde 
yaşayan nüfusun kısa bir süre son
ra yüzde 90'lara ulaşacağım da kay
dederek, “ Bu dunumu gözönfine 
alarak yeni bir strateji gdişârnıeB- 
yüz. Yerel yönetimlerin düzenleme- 
sn i yeniden yapmalıyız. Bu sadece 
ekonomik anlamda zenginleşmele
rini içeren Yerel Yönetimler Yasa 
TasanaoIarakdeğeıkmdirilın«Tie-
K” diye konuştu.

DEÜ Mimarlık Fakültesi Deka
nı Prof. Dr. O rtan G ündüzib,“în-
sml^njykxxîgjâizlaaıusu(&iiiğım-

da sorumluluğumuz büyük” diye
rek şunları söyledi:

“21.yüzyıİEfadahânii£ftIj®şınv 
sal mekanlar gerekiyor. Gdeceği

Bunu ancak { 
ve örnekleri „ 
riz. bsnir’m nüfusu1950’k-rde 250 
bindi O  yıllarda açılan bir imar 
¡^ankm^ıyanpmsaaiâ^raEnna- 
7i m planı, keıdin nüfusunu 2000* *5 
yıkarda 44X1 bin olarak öngörüyor
du. Ancak bugün gelinen nokta or- 
dada. Doğal ve tariM alanlar t a k

yitirtiyor. Kıyı beldeleri yok oluyor. 
Daha pekçoksorunkenderimM tü
ketiyor. Sorunun üstesinden sağlık- 
b planlamalarla gek&ffiriz".

lYTE Rökîörü Prof. Dr. Sctnra 
Ülküde, Avmpadaki kOTÜerinTür- 
Idye’dcki şehirlerin çok önünde ol
duğunu kaydederek, “Oysa yıSar 
önce İm gerçek tara tersiydi Plan
sız ve çarpık kentleşme bizkri bu 
noktaya getirdi. Şehir planlanma 
çok ̂ mişlriralaıukapsiy-or. Ekono
mi, nüfus ve daha pekçok unsur, 
kant plaımıran,m içinde yer mhyot:

Bilgiye erişimde ve uygulamada 
çağdaş yöntemler uyplanm akhr. 
Bunun için öncdldi ofarsk eğitim 
gerekir” dedi.
Asıl sorun planazfak 

DEÜ Rektörü Prof. D r Earia Ab- 
cıda,“G ekcegîto îaaıak% fas^-

diyerek, düşlerin akla ve mantığa 
uygun olması gerektiğini söyledi. 
Pro. D r Alıcı, insanların yerleşim
lerini ihtiyaçlara göre yaptıklarım 
söyleyerek şu görüşlere yer verdi:

“Ba binlerce yıî önce de boytey- 
efi bugün de b ay i. İzmir’de yafiyo-

Kent ödülleri verildi
Planlamaya katta

İzmir'deki üniveratelerin Isbirliğiy- 
le, Dünya Şehircilik Günü 24’üncü 
Kolokyumu'nu düzenleyerek kent bi
lincinin gelişmesine katkıda bulunan 
İzmir Şehir Plancıları Odası, kentin 
sorunlarına sahip çıkan basın temsil
cilerini ödüllendirdi. 6 Rasnn'da baş
layan Geleceği Planlamak adlı kolok
yumun son gününde verilen Kent 
Planlama Basm ödülleri törenle sa
hiplerini bulidu 07/11/2000 YJtsır-Ege

Plaket aldılar
Dokuz Eylül Üniversitesi Rektör

lüğü DESEM  Saionu’nda düzenlenen 
törende. Yeni Asır Gazetesi, Hürriyet 
Ege, Evrensel, Radikal, TRT, NTV, 
Ege Tv ve Kanal 1 televizyonlarının 
ödüle layık görüldüğünü belirten Şe
hir Plancıları Odası Genel Başkam 
Necati Uyar, basm yayın kuruluşları
nın temsilcilerine plaketlerim verdi. 
Yeni Astriın ödülünü, Haber Koordi
natörü Mümin Sertbaş aldı.

Gazetemize ödül
Baştarafi sayfa l 'd e  

Ulusal basın arasında 
TRT. NTV. Radikal ile 
gazetemiz Yeni Evrensel 
ödüle layık görülürken kol- 
lokyumun yapıldığı bölge
deki yayınlan doiayısı ile 
de yerel basından Yeni A- 
sır. Hürriyet Ege, Ege 
TV ve Kanal 1 ödüle layık 
görüldü. Ödülleri sahiple
rine veren Şehir Plancıları 
Odası Genel Başkanı Ne
cati U yar. 17 Ağustos

yer alan haberler üzerise 
bu ödülü verme fikrinin 
doğduğunu söyleyerek, şe
hir plancılarının kent kül
türüm; ve kemlilik bilinci
ne katk ıda  bulurum, kentsel 
sorunları gündeme taşıyıp 
izleyen kem vc bölge plan
lama bilimi ile şehir plan
cılığı mesleğinin bilimsel 
ve teknik görüşlerine du
yarlılık gösteren haşirim bu 
ödüle layık görüldüğünü 
belirtti. Dünya Şehircilik 
Günü doiayısı ile

TMMOB Şehir Plancılar* 
Odası, DEÜ M im arlık 
Fakültesi Şehir ve Bölge
Planlama rUİMmfi He X». ■
m ir Yüksek Tdmolpji-. • 
Enstitüsü Mimarlık F a 
kültesi Şehir ve BİUgd ' 
Planlama B düm ü'nün or
taklaşa düzenlediği ve ü ç ' 
gün süren Kollokyura dün' 
yapılan “Gelecekte Planla
manın Kurumsal Yapısı" 
konulu oturum ve değer- 
îendirroe paneli ile sona eri
di. (Evreme!)

pnda ptazfeğm g6rim>-
nız.Sahiİ5criai8-9k!illıapzrlrnzn-
taiatapk. Alta tmfta kaim tad-
minmhAc'jTOimvi^pb.-ıhnnıg.
Sanayi meftaieriöjte Mr y a r  yıt-

r e n K d ^ u a t t  h a l t e r  yapın  ala
nı dejÖde,a!HnlaI b/HIik ota>lwk-

b h - tW t^ f^ p h m 7 İn d e le w r -
ıseâ gerekir” .

İzmir W i  Yardımcısı Mehmet 
Bsydar da, bilgi ve şehir planla
masının önündeki en büyük enge
lin çıkar gruplarının varlığı olduğu
na değindi

Şehir Planlamacıları Odası Ge
nel Başkam Necati Uyar, kent plan
laması e^timinin önemine de ğmc- 
rek,“BügimT&kjre\kI02>-nüni- 

şehir ̂ snlamasabolianü
*m Y ida25û’y is^

recrinKsiekh^^tEiabsşhytîr.An-
d i b i n im

yasadığı gödenijor” dedi. Uyar, 
^ i^(da^snakandarm ^ .i^ ikde- 
Erlerin gözardı edildiğini ve bun
da da yasal sürecin sağlıklı olarak 
uygulanmamasının etkili olduğu
nu söyleyerek, “Yed yasal düzco- 
loacler gmk(y<* Ömkştinneler

'Gere
kirse Çankaya'nın bahçesini dc ve
ririm’ gjjkmferirtl.-BiM an 'or.Safi-
Hdı^ç=f|tE5İıznU2çm:içüılı-Jtür-
ddd U u M ı  değişmesi gere
kiyor* (fiye konuştu.

07/11/2000 Cumhuriyet'

09/11/2000 Evransel-Ege

üSIMjDP ©Dfflia][K)U(l©OW®[?
07/11/2000 Y.Asır-Ege

TÜRKİYE M u M ü r ve M im ik  Oda 
Biıügi $dıir P lajdın Oda tarafında fa n ta s ı 
"8 Kaam Duma ŞdıirdBk Göm Kutan Haftas’' 
etlinlikleri kapan la  terifcn “K a l P takB  
BanÖdfflm" sahipfairi buldu. Bu yıl laaı’de 
¡aplaıı 'Dünya Şehta® Günü 24'ûri 
Kcfatyumu" programı ipnic Oduz Eyfi! 
DAmtesi R tto % i 75’inci Yıl AmHsöa ödül

Plansız yapılaşmanın İzmir! yok ettiği vş yaşanmaz hale getirdiği bildirildi 50 yıl 
önce 400 bin olarak öngörülen 200Q iüîuSunun, 3 milyonu bulrnası örnök gösterildi

TMMOB Şehir Plan alan  Oda
sı, Dokuz Eylül Üniversitesi Mi
marlık Fakültesi Şehir ve Bölge 
Planlaması Bölümü ite İzmir 
Yüksek Teknoloji Enstitüsü Şe
hir ve Bölge Planlamacı Bölümü 
tarafından DEÜ Rektörlüğü top
lantı salonunda düzenlenen "Ge
leceği planlamak" konulu “Dün
ya Şehircilik Gönü 24. Kolokvu-

töminefe ka l B itim i): ve kertfiHk b ilk «
[faulü b tttıd a  U m u, tatsd seninki 
gu ixte laıyş iâ jtn , to l w l% pbııta iH İ j  
Wlnael AçadM g^atn Hfiıriya EGE,
Radikal Yeni A sra Evıaısd pzddai ik  TRT, 
NTV, Kami I vt E f TV^pU avaiB . Hfcrça 
EGE sima pbM  Hata M ifirâ  İ̂ as Ûçhuı 
a k  IS^O N G İÖ K/İZM İŞ , (DHAj

09/11/2000 Hürriyet-Ege

mu" başladı.
ToplanÜmn açılışında Icnpnyın 

DEÜ Mimarlık FakültSi Dekarn 
Prof. Orcan Gündüz, - İzmir’in 
günden güne kötüye gittiğini be
lirterek, şöyle konuştu: ?
Tanm alanları

"Son yıllarda Bornova, Ba
ca'mn verimli tanm alanları sana
yiye açıldı. Bundan 40’ yıl önce 
körfezde denize girilebtliyoıfcen, 
bugün açık kanalizasyon haline 
geldi. Kıyı kasabalarına bir hü
cum yaşanarak, ikinci konut süre
ci başladı. Şu anda-da kent çevre
sindeki doğal nitelikti kirsal alan
ların yerleşime açıimaâıj&ozkonu- 
su. Yasal olarak planlı, şma aslın
da plansız bu gelişme doğal filan
lan tehdit ediyor. Son gelişmeler 
bize Mavişehir gibi plan!» yede
sim alanlarının deprem, . karşısın
da ne kadar büyük bir risk altında 
bulunduğunu gösterirken, gece
konduların bulunduğu alanların 
laha sağlam olduğunu ortaya 
toydu."

1950 yılında düzenlenen “Ulus

lararası İmar Banlaması Yanş- 
masTada, İzmir’in 2300 nüfusu
nun 400 bin olarak planlandığına- 
dikkat çeken Gündüz, “Bugün 
nüfus 3 möyonu aşmıştır. Geç
mişte iyi planlama yapılamadığı 
için İzmir önünü iyi görememiş
tir”  dedi.

Çarpık kentleşmenin sorumlu
sunun büyük ölçüde belediyeler 
üzerinde baskı uygulayan 
gruplan olduğunu vurgulayan İz
mir Vali Yardımcısı Mehmet 
Baydar ise, belediye başkfinlan- 
rnn lxı grupların başkalarına karşı 
koyabilmeleri için güçlü ve aktif 
bîr kamuoyunun desteğine ihti
yaç duyduğunu söyledi Bugün 
yerel yönetimlerin yerel yönetim 
olmaktan çok, merkezi otorite 
haline dönüştüğünü kaydeden 
IYTE Mimarlık Fakültesi Deka
nı Prof. Cemal Arkon d% “H aş
lama, kamusal karar verme süre
cidir. Bu aşamada birtakım eko
nomik ve siyasal etkiler rol oyna
maktadır. Yerel yönetimler getir 
elde etmek uğruna planlama yap
mamalı” diye konuştu.

Mezun ölün plancı sayısında 
yaşanan hızlı amşıtpanüel olarak 
şehir planlama eğitiminin kalite
sinde hızlı bir düşüş yaşandığını 
kaydeden Şehir P1 anaları Odası 
Gerici Başkanı Necati Uyar da, 
şunları söyledi:
Plana kalitesi
. “Özellikle etüt konusunda ye
terli eğitimi alamamış olan şehir 
plasolan, mezuniyetinden sonra • 
Çok h sa  süre içinde son yıllarda 
beyinlerine kazman işbitiridlikvc 
köşe dönmedtik gibi ideallerin 
etkisi altında kalmaktadır. Bu ar
kadaşla n m s  birçok potitikaeann 
ve yerel yöneticinin hizmeti bir 
borç bildiği, emrine ser
mayenin ve rantiyenin tetikçisi 
olmaya zorlanmıştır. Yetkili kişi 
ve kuruluşların uyarısına rağmen, 
dcprem bölgcande süren uygula
malara bakıkhğm da, ynşananiar- 
dm  hiç ders ahnmidığı görülü- 
5'or. Deprem sonrasında yapılan 
yasal düzenlemelerle, planlama 
tümüyle devre dışı bırakılmaya 
Çalışılıyor." (SEÇİL UTMA)
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ÖNCESİ VE SONRASI İLE DEPREM II VE 
_________ GELECEĞİMİZ SEMPOZYUMU__________
TMMOB Jeoloji Mühendisleri'Odası tarafından, 12 Kasım 
Düzce depreminin yıldönümünde düzenlenen “Öncesi ve 
Sonrası ile DEPREM II ve Geleceğimiz Sempozyumu” 12 
Kasım 2000 pazar günü TÜBİTAK Feza Gürsey Toplantı 
Salonunda gerçekleştirildi.
Sempozyumun sabah bölümünde; Jeoloji Mühendisleri 
Odası Genel Başkam Aydın Çelebi “Deprem, Kentleşme 
Süreçleri ve Meslek Odaları" konulu bir sunuş yaparken, 
Prof. Dr. Aykut Barka, Dr. Fuat Şaroğlu, Dr. Ömer Emre ve 
Doç. .Dr. Erhan Altunel “Diri Fay Segmentasyon, Deprem 
Aktivitesi ve Deprem Riski" başlıklı sunuşu gerçekleştirdi. 
Sernpozyumun öğleden sonra yapılan ilk oturumunda 
“Kentleşme Süreçlerinde Mesleki Denetim ve Kamusal 
Soriımluluk Paylaşımı" konulu tartışma, TMMOB Yönetim 
Kurulu Üyesi Hakkı Atıl'ın başkanlığında ve TMMOB, Jeoloji 
Mühendisleri Odası, İzmit Büyükşehir Belediyesi, Bayındırlık 
ve İskan Bakanlığı Yüksek Fen Kurulu, Müteahhitler Birliği 
temsilcilerinin katılımıyla gerçekleştirildi.
Öğleden sonra yapılan ikinci ve son oturumun konusu “Yer 
seçimi /ve Yapılaşma Süreçlerinde Yakın Uzmanlık 
Alanlarının Eşgüdümü” olarak belirlenmişti. JMO Adana 
Şube Başkanı Prof. Dr. Cavit Demirkol tarafından yönetilen 
oturuma Oda Genel Başkanımtz Necati UYAR d,a katıldı. 
Dört ayrı meslek grubunun katılımı ve tartışması amaçlanan 
oturuma ODTÜ Jeoloji Mühendisliği Bölümü'nden Prof. Dr. 
Vedat Doyuran, Sakarya Üniversitesi İnşaat Mühendisliği 
Bölümü'nden Prof. Dr. Akın Önalp ve Afet İşleri Genel 
Müdürlüğü’nden bir Jeofizik Mühendisi katıldı.
Oda başkanımız tarafından yapılan sunumda, şehir 
planlama meslek alanı açısından “Yer Seçimi" nedir? Yer 
Seçimi Kararı Nasıl ve Kim Tarafından Verilir? sorularının 
yanıtları verilirken, yer seçiminin salt zemin yapısına 
bağlanmasının yanlışlığı dile getirildi. Yer seçimi kararının 
bir planlama kararı olduğu ve bu kararın ancak şehir 
plancıları tarafından, yapılacak araştırma ve 
değerlendirmeler sonucunda verilebileceği anlatıldı. Şehir 
plancılarına yol gösterecek zemin etüdlerinin üç meslek 
grubunun da (Jeoloji, Jeofizik, İnşaat) görüşlerini içermesi 
gerektiği, mevcut durumda planlama öncesi üretilen jeolojik 
etüdlerin bu haliyle son derece yetersiz, planlamayı 
yönlendirmekten uzak ve diğer meslek gruplarının uzmanlık 
alanlarında kararlar üretir nitelikte okluğu örnekleriyle 
anlatıldı.

ÖÇK'YA ŞEHİR PLANCISI ALIMI
Odamız Genel Merkezine gelen duyuru ile Özel Çevre 
Korumu Kurumu’nâ (ÖÇK) açıktan atama veya yatay geçiş 
ile şehir plancısı-alınacağı bildirilmiştir. İlgilenenlerin ÖÇK 
Başkanlığı'na dilekçe ve özgeçmişleri ile 15 Aralık 2000 
tarihine kadar şahsen başvurmaları beklenmektedir. 
Başvuru: Nesrin SIDAL GÜNDOGAN, Planlama Şube Md. 
Adres: Koza Sok. No: 32 GOP /  Ankara
Tel: (312) 440 69 19/ 202 ve 440 85 51 /  202

DÖRT SERBEST ŞEHİRCİLİK BÜROSU’NUN 
TESCİLİ 3 AY SÛRE İLE İPTAL EDİLDİ!

Oda Yönetim Kurulumuz, TMMOB Şehir Plancıları, Odası 
Büro Tescil, Mesleki Denetim ve En Az Ücret Yönetmeliği 
hükümlerine aykırı işlemleri nedeniyle dört serbest 
şehircilik bürosunun tescilini 3 ay süre ile iptal etti. Yine 
aynı yönetmelik hükümleri ile TMMOB ve Oda Tüzesine 
aykırı davranışlarını ısrarla sürdüren altı üyemiz ise 
MESLEKTEN MEN istemiyle Oda Onur Kuruiu’na 
sevkedildi.

KENT pLANLÂMA SÜRECİ VE UYGULAMA 
SORUNLARI SEMPOZYUMU YAPILDI

Dünya Şehircilik Günü Kutlama Haftası kapsamında Şehir 
Plancıları Odası Konya il Temsilciği 13-14 Kasım 2000 
tarihinde "Kent Planlama Süreci ve Uygulama Sorunları" 
konulu Sempozyum düzenledi. Selçuk Üniversitesi Şehir ve 
Bölge Planlama Bölümü, Büyükşehir Belediyesi ve Toplu 
Konut idaresi'nin katkılarıyla düzenlenen Sempozyum'u 
öğrencilerden, akademisyenlerden, meslek odalarından ve 
kamu kurumu elemanlarından çok sayıda kişi izledi. 
Sempozyumun ilk günü; protokol konuşmaları, sergi açılışı 
ve açılış Kokteyli sonrası oturumlara başlandı. İlk oturumda 
Planlama Sürecini Etkileyen Faktörler başlığı altında 
Rahmi Erdem (SÜ, ŞBPB), Nesrin Özcan (DSİ), Ayhan Alp 
(Konya KTVK), Gül Örs (KHGM 2. Bölge), Yüksel Aydın (SU 
Jeoloji Böl.), Ali Öksüz (TCK 3. Bölge), Fatih Yılmaz (ŞPO İl 
Temsilciliği) çeşitli açılardan görüşlerini aktardılar. Oturum,, 
tartışmalar ve bir genel değerlendirme ile son buldu. 
Sempozyumun ikinci günü, ilk oturum Kent Planlamada 
Uygulama Sorunları başlığını taşıyordu. Oturumu Senihi 
Kitapçı yönetti. Oturumda Belediyelerde çalışan plancılar ve 
Bayındırlık İskan Müdürlüğü elemanları sorunları dile 
getirdiler. Haşan Gümüş (Konya BŞB), Âli Uçar (Karatay 
Bel.), Yusuf Özcan (Selçuklu Bel.), Sedat Aydemir (Bi il 
Müdürlüğü), Keziban Kutlu (ŞPO İl Temsilcisi) 
uygulamalarda karşılaştıkları sorunları ve çözüm önerilerini 
dile getirdiler. Sorular ve tartışmalar sonrası oturum 
başkanının değerlendirmesi ile oturum kapandı. İkinci günün 
ikinci oturumu Planlama Sürecinde Mesleklerin Rolü 
konusunda yapıldı. Başkanlığı'nı Rahmi Erdem'in yaptığı 
oturumda Necati Uyar (ŞPO Genel Başkanı), Abdullah 
Naltekin (MO Şb. Bşk.), Hüseyin Şahin (HKMO Şb. Bşk.), 
Yaşar Pişkince (İMO Şb. Bşk.), Baki Günaydın (JMO Şb. 
Bşk.), Halil Aydın (ÇMO İl Temsilcisi) birer konuşmayla 
meslekler ve planlama ilişkilerini değerlendirdiler. Oldukça 
hareketli geçen oturumda öğrencilerin ilgisi ve sorularıyla 
katılımı yüksek oldu. Oturum değerlendirme ile sonuçlandı. 
Sempozyumun Konya’da düzenlenmiş olması, Odamız 
Yönetim Kurulu Üyelerine, SÜ Şehir ve Bölge Planlama 
Bölümü öğrencileri ile tanışma olanağı sağlamıştır. Yapılan 
görüşmeler, Odamızın öğrencilerin sorunları ve beklentileri, 
öğrencilerin de Odamız çalışma ve görüşleri konularında 
karşılıklı bilgilenmelerinde faydalı olmuştur.
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İSTANBUL - İzmir'de 
oıoyol yapılmak içiıı ileniz 
doldurularak kimliğinden u- 
zaklaştırılan Kordon Yo
lu'nun “eski haline getiril
mesinin mümkün olmadığı" 
yönündeki görüşün doğru 
olmadığı vurgulandı.

TMM OB Şehir Plancıla
rı Odası Genel Başkanı Ne
cati Uyar, bunun mümkün' 
olduğunu ve kaçak dolgudan 
sorumlu olanların mali yükü 
karşılaması gerektiğini be
lir ti. Uyar, önceki gün ya
yınladığımız haber üzerine 
gazetemize gönderdiği açık
lamada, “Kordon ‘un eski 
imline getirilemeyeceği' gö
rüşünün. belirli kesimler ta
rafından pompalanan bir gö- 

■ rüş olduğunu belirterek, Şe
h ir Plancıları Odası İzmir 
Şutıesi'nin ıı dönemki yöne
limi dahil olmak üzere İz
m ir’deki meslek odalarının 
büyük bölümünün de ne ya
zık ki bu görüşe katıldığım 
dile getirdi.

Kamuoyu yönlendirildi
K ordon’da otoyol yapıl

ması girişimlerinin alınan

Şehir Plancıları 
Odası Genel 

Başkanı Uyar, 
Kordon Yolu’nun 

eski haline 
dönüştürülmesinin 
mümkün olduğunu 
ve kaçak dolgunun 

temizlenmesi 
harcamalarım» 

suçlulara 
ödettirilmesi 

gerektiğini söyledi.

Meclis önünde ve Kuğulu Kavşağında yaşanan trafik sıkışıklığının 
giderilmesi için yapılacak yeni düzenlemeler tepkiye neden oldu 
s ı a ü B i a  a ğ m a m ı » "BOYLES! \ ANUS OLUR" ■  "FAYDA SAĞLAMAYACAK"’
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SİT kararlan vc yargı karar
lan ile engellendiğini ve bu
nun yeni bir tartışma yarattı
ğım aktaran Uyar, bazı ke
simlerin “Kem merkezinde 
dolgu kütüdür. Kem merke
zinde otoyol kötüdür. Ancak 
dolgu yapılmış ve bitmiştir. 
Dolgu kaldırılamaz. Dolgu 
alanı yaya ağırlıklı olmalı
dır. Dolgu alanı yeşil alan 
olarak düzenlenmelidir. Ar
tık geri dönüş yoktur! " şek
linde özellenebilecek görüş

lere sahip olduğunu söyledi.
Bu tezlerle ifade edilen 

görüş için yaratılmak istenen 
kamuoyuna meslek odaları
nın da katıldığını söyleyen 
Uyar, "Dolgunun döküldü
ğü gibi kaldırılması, bu kent 
ve çevre suçunu işleyenlerin 
cezalandırılması, yapılan 
masrafların suçlulara ödetti- 
rilmesim savunması gereken 
kesimler kısır bir taruşma- 
mn içine çekilmiş, yapılan 
yasa dışı dolgu kabullendi

rilmişim’ dedi.

Suçlular ödesin
18 Nisan 1999 tarihli se

çimler öncesinde medyada 
yapılan bir çok tartışmada da 
tüm adaylara dolguyu nasıl 
kullanacaklarını anlattığını 
belirten Uyar, sözlerini şöy
le sürdürdü: “Kordon yolu 
sahiline yapılan dolgu ka
çaktır. Kaçak dolgu suçtur. 
Kaçak dolgu üzerine yapılan 
her liir hamama da suçtur.

Kordon yolu için yapılan 
dolgu iaUlmbnaüdır. Dolgu 
için ve dolgunun kaldırılma
sı için yapılan harcamalar 
suçlulara ödettirilmelidir. 
Dolgu alan üzerine yapılan 
düzenleme ve harcama, dü
zenlemenin niteliği ne olursa 
olsmı yanlıştır. Dolgu üzeri
ne yapılan trilyonlarca lira 
lık harcama da yapanlara ö 
deııirilmelidir. Hukük'Devte- 
rinin ve Kamu Yaranma da 
gereği budar". (Evrensel)

GSojjffOflD ..u ş ru  değil-
20/09/2000 Evrensel

/f"*& E H lR  Plancıları Odası 
Genel Sekreteri Erhan 

v / j  Demirdizen. Kuğulu Parkı 
N r  kanın nedeniyle Ankara 
Kültür ve Tabiat Varlı İdannı 
Koruma Kurui'na tepki gösterdi. 
Demirdizen. “Bu kurul görevini 
doğru yapmamıştır. Kurulun 
mesleki meşruiyeti 
bulunmamaktadır. Koruma 
Kurulu'nun Kuğuhı'da aklığı karan 
tanımıyoruz. Uu kararın 
mahkemede iptali k in  de gereken 
her türlü çabayı göstereceğimizi 
Ankaralılarm bilmesini isteriz" 
dedi.

Demirdizen, yaptığı açıklamada, 
Kuğulu Parktan yal geçim » kararı 
için. "Kent cinayeti, kente karşı 
islenmekle olan bir suçtur. Bu suç 
girişimine karşı sessiz 
katmayacağımızı, hem meslek 
adamları olarak bem de AnkaralIlar 
egarak ilan ederiz" dedi.

O n e MIİ BİR MEKAN
Demirdizen, Kuğulu Park'm. 

Ankara'ya kimliğini veren vc 
AnkaralIlar açısından vazgeçilmez 
nitelikte otan çok önemli 
mekanlardan biri olduğunu 
vurguladı. Asıl tartışılması gereken

sorunun parkın yeşil alanının 
yeterliliği olduğunu kaydeden 
Demirdizen, “Nc yazık kİ, gözü 
trafikten başka bir şey görmeyen (ve 
onu yanlış gören) Ankara 
Büyükşehir Belediye Başkanı Melih 
Gökçek, AnkaralIların nefes aklığı, 
dinlendiği, sosyal ilişkilerini 
geliştirdiği az sayıdaki işlevsel 
mekanlardan birini ortadan 
kaldırmanın hesaplarını 
yapmaktadır" dedi.

Â K A Y 'IN  DEVAMI
Kuğuhi’nun fiilen kavşak atanına 

dahil edilmesini öngören belediye 
projesinin. Gökçek’in 1995 yılında 
Mithatpaşa Köprüsü îte haşJatığı 
“köprü vc altgcçit inatlaşmasının" 
bir sonucu olduğunun altım çİ2cn 
Demirdizen, şöyle konuştu:

“Gökçek’in köprü vc alt geçitleri 
yapıldıkça Ankara kentinin açık 
yeşil alanlarını-sosyal işlevi olan 
mekanlarını vc tarihi değeri dan  
yerleri tüketmeye devam edecektir. 
Kuğuludaki kent cinayeti girişimi, 
A k a /d a  yapılan vc sorunu daha da 
karmaşıklaştırmanın dışında hiçbir 
yeni çözüm öngörmeyen alt geçitler 
düğümünün bîr devamı 
niteliğindedir."

23/10/2000 Hürriyet-Ankara

17/09/2000 Sabah-Başkent
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OLAĞANÜSTÜ GENEL KURULA ÇAĞRI:
17 Aralık’ta, Ankara’da

Odamızın yönetmelikleri, hem üyelerimizin mesleği uygularken 
birbirleri ile, hem de Oda ile kurdukları ilişkilere; ayrıca, Odamızın 
genel işleyişine yön veren temel belgelerdir. Meslek alanının 
çıkarları gözetilerek Genel Kurullara katılan üyelerimizin karar 
sürecinde yer aldığı bu yönetmeliklerin, değişen koşullara göre 
zaman içinde değiştirilmeleri ihtiyacı doğabilmektedir. Aynı şekilde 
yeni yönetmeliklere de ihtiyaç oluşabilmektedir.
Özellikle 17 Ağustos ve 12 Kasım 1999 Doğu Marmara Bölgesi 
depremlerinden sonra hükümetin çıkardığı 595 ve 601 sayılı Kanun 
Hükmünde Kararnameler, Oda tüzesinin gözden geçirilmesini 
zorunlu kılmıştır.
Bilindiği gibi, bu KHK’ler, uzman mühendislik—mimarlık (ve şehir 
planlama) ve yapı denetimi sürecini ve yetkileri tanımlamaktadır. 
Ayrıca, bu süreçte, meslek alanımıza düşen sorumluluklar ve 
konuyla ilgili Danıştay Kararları esas alınarak, yargı sürecinde de 
meslektaşlarımızın etkinliğinin sağlanmasına yönelik düzenleme 
yapılmasının gereği ortaya çıkmıştır. Bu amaçla, Odamız Yönetim 
Kurulunca, Necati Uyar, Erhan Demirdizen ve V. Senihi Kitapçı'dan

oluşturulan komisyon, ’ imar, Planlama, Şehircilik Hizmetleri 
Bilirkişilik -  Hakemlik -  Eksperlik -  Teknik Müşavirlik Yönetmeliği 
Taslağı* hazırlamakla görevlendirilmiştir.
Bu Yönetmelik, Mahkeme bilirkişiliklerinde Oda olarak taraf 
olmamızı sağlamaya dönük bir girişimdir.
Tüm üyelerimizi, aşağıdaki gündemle, Ankara'da, çoğunluklu 
olarak 10 Aralık 2000, çoğunluksuz olarak 17 aralık 2000 Pazar 
günü Harb-iş Toplantı Salonunda yapılacak Olağanüstü Genel 
Kurula katılmaya çağırıyoruz.
GÜNDEM
1. Açılış
2. Başkanlık Divanının Seçimi
3. imar, Planlama, Şehircilik Hizmetleri

Bilirkişilik -  Hakemlik -  Eksperlik -Teknik Müşavirlik 
Yönetmeliği Taslağının görüşülmesi ve kabulü

4. Serbest Şehircilik Hizmetleri, Büro Tescil, Mesleki Denetim
Ve En Az Ücret Yönetmeliği'nin 3 ,4 ,5 ,8 ,9  ve 10. Maddelerine 
ilişkin Değişiklik önerilerinin görüşülmesi ve kabulü

5. Kapanış.
Not; Üye Listeleri Oda Genel Merkezinde 1.12.2000 tarihinden 

itibaren'10 gün süreyle askıya çıkartılacaktır.

ANKARA ŞUBEDEN HABERLER- ANKARA ŞUBEDEN HABERLER.. ANKARA ŞUBEDEN HABERLER,.

“Mustafa Kemal'in Ankara'sı" Konulu Söyleşi 
_________________ Düzenlendi,__________ ;_______
8 Kasım Dünya Şehirdilik Günü Kutlama Haftası ve 10 
Kasım Atatürk'ü Anma Haftası çerçevesinde düzenlediğimiz 
“Mustafa Kemal’in Ankara'sı” konulu söyleşi, 17 Kasım 
tarihinde Çankaya Belediyesi Çağdaş Sanatlar Merkezi'nde 
yapıldı. ODTÜ Şehir ve Bölge Planlama Bölümü Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Gönül TANKUT, Ankara Üniversitesi Siyasal 
Bilgiler Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. ilber ORTAYLI ile 
AnkaralIlar Vakfı Başkanı ve Anayasa Mahkemesi eski 
Başkan vekili Güven DİNÇER'in konuşmacı olarak 
katıldıkları söyleşide; günümüz Ankara'sından çok farklı, 
devrim coşkusunun ve fiziksel yapılanmanın çok görkemli 
olduğu günler anlatıldı. Cumhuriyet- öncesi ve sonrası 
Ankara'sında yaşananlar ve o günlerde kazanılan bir çok 
başarıdan sonra, Ankara'nın bugünkü halini düşünüp -yerel 
yöneticilerimiz sayesinde- kahrolmamak mümkün değil. 
Anayasa Mahkemesi Başkanı Mustafa BUMİN, Ankara 
Milletvekilleri Saffet Arıkan BEDÜK ve Oğuz AYGÜN'ün 
dinleyici olarak katıldıkları söyleşiye meslektaşlarımızın 
ilgisinin ise çok sınırlı olması ayrıca üzüntü vericidir.

Artık gelenekselleştirdîğimiz Ştehircfler Gecesi 
Yemeği, Kale'de yer alan Ankara Evi'nde yapıldı. Ancak 
söyleşideki katılım azlığı yemekte de mevcuttu.

İşyeri Temsilcileri Toplantısının İkincisi 28 Ekim 
____________ Cumartesi Günü Yapıldı____________
"Kamuda yapılan planlama çalışmaları" konulu gündemle 
yaptığımız işyeri temsilcileri ikinci toplantısında; her 
kurumun plan yapma yetkisinden kaynaklanan karmaşanın 
ve sağlıksız yürüyen sürecin düzeltilebilmesi için gerekli 
gördüğümüz, plan yapma yetkisi olan tüm kurumlann

irdelendiği bir yayın oluşturmak üzere çalışmalara devam 
edildi. Toplu Konut idaresi Başkanlığı işyeri temsilcimiz 
Kenan ÖZDEMİR'in kendi kurumu özelinde hazırladığı rapor 
çerçevesinde konu tartışılmış, yer alması istenen konular ve 
öneriler ilave edilerek geliştirilmesi ve tüm işyerlerinde bu 
formatta rapor hazırlanması için görüş birliğine varılmış, 
yapılacak üçüncü toplantıda tüm raporların derlenmesine 
karar verilmiştir.

Danışma Kurulu Toplantısı 11 Kasım Cumartesi 
_________ Günü Yapıldı_________________

Şubemizin 1. Dönem çalışmalarında gündeminde bulunan 
konuların tartışılacağı ve bu konularda tüm üyelerimizin 
görüşlerini almak amacıyla, yaz aylarında düzenlediğimiz 
Danışma Kurulu Toplantısı, az sayıda üyemizin katılımıyla 
yapılmış ve güz döneminde tekrar toplanması 
kararlaştırılmıştı. Ancak bu amaçla yaptığımız Danışma 
Kurulu Toplantısı yine sınırlı sayıda üyemizin katılımıyla 

- gerçekleşmiştir. Bu nedenle gündem, serbest çalışan 
meslektaşlarımızın sorunlarının tartışılması ile sınırlı 
kalmıştır. Bu konuda sorunların kapsamlı bir şekilde ele 
alınabilmesi için bir çalışma grubu oluşturulmuş, somut 
öneriler ve çözümler üretmek üzere çalışmalara 
başlanmıştır.

_______________ Radyo Konuşması______________
Şube Başkanımız Orhan SARIALTUN, 8 Kasım Dünya 
Şehircilik Günü nedeniyle; şehircilik ve kent planlama 
sorunları ile İmar Yasası'ndan kaynaklanan çeşitli sorunların 
tartışıldığı, TRT Ankara Radyosu'nda yayınlanan Güne 
Başlarken programına katılmış ve bu konuda görüşlerini 
belirtmiştir.
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YAYA ÜST GEÇİTLERİ HAKKINDA BASIN AÇIKLAMASI
Şehir Plancıları Odası Ankara Şubesi, Ankara Büyükşehir 
Belediyesi'nce Kızılay'da birçok noktada yapımına başlanan yaya 
üst geçitleriyle ilgili aşağıdaki basın açıklamasını yapmıştır.

Ankara Büyükşehir Belediyesi, Kentlerde insanların yaşadığını 
unutuyor. Kenti otomobillerin rahatlığı esasına göre düzenliyor. 
Özellikle kent merkezinde her gün yüz binlerce yaya yolculuk 
yapmaktadır. Değil özürlülerin, tüm yayalann kentteki ulaşımını 
engelleyici, zorlaştırıcı işler yapıyor. Çağdışı zihniyetin, tutarsız 
özürleri, kabahatlerinden büyük.

Meslek odamız, yaya üst geçitlerinin yapılmasının asıl nedenini 
Belediyenin öne sürdüğü gibi yayaların can güvenliğinin 
korunması gibi insani bir amaç veya gelen yoğun şikayetler değil; 
Belediyenin yaptığı Akay Kavşağı, diğer katlı kavşaklar ve ‘U* 
dönüşleri nedeniyle hızlandırılmak istenen taşıt trafiğinin kesintiye 
uğratılmaması olarak görmektedir. Yani yaya üst geçitleri, 
tamamen taşıt öncelikli hedefleri destekleyen sistemin bir 
parçasıdır. Şehircilik ilkeleri açısından bakıldığında kent 
merkezleri, artık üst ve alt geçitlerin tercih edilmediği, yaya 
bölgelerinin ağırlıkta olduğu, özel taşıtların mümkün olduğunca 
sınırlandırıldığı kent odaklan olarak karşımıza çikrhâktâdır.

Yaya güvenliği, yayaların güçlükle kullandığı veya kullanamadığı 
üst geçitler yoluyla değil, trafik hızının yavaşlatıldığı, yaya öncelikli 
düzenlemelerle desteklenen eş düzey ve herkesin kolayca 
kullanabileceği sistemlerle sağlanabilir. Her gün on binlerce 
yayanın toplandığı kent merkezi otoyol mantığı ile ele alınamaz. 
Mekansal kararlarla kente yapılan müdahaleler tüm kentlilerin 
kolayca ulaşabileceği ve kullanabileceği biçimde olmalı, kentte 
yaşayan tüm sosyal ve ekonomik gruplardan (yayalar, otomobil 
sahipleri, özürlüler, yaşlılar vb.) toplanan vergiler yoluyla yapılan 
yatırımlar hiç kuşkusuz tüm bu grupların ihtiyaçlarına cevap 
vermelidir.

Kentin trafik sisteminin düzenlenmesinde önemli görevleri olan 
belediyelerin, taşıt sürücülerinin kural ihlallerini bahane ederek 
dünyada yapımı yıllar önce terkedilmiş üstgeçitleri .savunması 
düşünülemez. Trafik işaretlerine uyulmuyor diye yayaları üst 
geçitlere mahkum etmek yanlıştır. Yapılması gerekli şey sorunlu 
noktalarda trafik denetimlerini arttırarak kural ihlallerini önlemektir. 
Kaldı ki, Kızılay kent merkezinde üst geçitler yapılmadan önce 
sorunlu olduğu iddia edilen noktalarda o denli ciddi sorunların 
yaşandığı görülmemiştir ve bu bölge trafik denetimlerinin en yoğun 
olduğu bölgedir. Diğer yandan, eğer bu mantıkla gidilirse 
Ankara'daki tüm kavşaklara ayrıca üst geçit yapma yoluna 
gidilmesi gerekir ki, bu ne trafik sistemine ne de şehircilik 
ilkelerine uyan bir yoldur. Bu nedenle savunulan gerekçe hiç bir 
biçimde kabul edilebilir görünmemektedir.

Yaratılan engeller tüm insanlar gibi özürlülerin de en temel hakkı 
olan ulaşım haklarını ellerinden almakta ve özgürlüklerini 
kısıtlamaktadır. Kentlilerin yalnızca otomobil sahiplerinden 
oluşmadığı, yayaların ve özürlülerin de birtakım haklarının olduğu 
gerçeği artık anlaşılmalıdır.

Daha fazla özürlü olmasın gerekçesini ileri sürerek kent 
mekanında ulaşılabilirliği kısıtlayan birçok engel yaratmak yerine 
mevcut özürlülerin sorunlarını ele almak duyarlılığı gösterilmeli ve 
en temel haklar lüks olarak görülmemelidir. Örnek başkent olma 
iddiasını taşıyan bir belediye en başta bu engelleri kaldırmalı ve 
çağdaş şehircilik ilkelerinin gereklerini yerine getirerek yapılan 
çalışmalarda tüm toplum kesimlerinin haklarının korunmasını 
sağlamalıdır. Yapılan çalışmalarda sivil toplum kuruluşlarının 
görüşlerinin alınması ve katılımının sağlanması, ülkemiz 
demokrasisinin gelişimine de ciddi katkılar sağlayacak ve 
kentlilerin, yaşadığı çevrenin şekillenmesi için yapacakları katkılar, 
yoluyla yapılan uygulamaların meşruiyeti de artmış olacaktır.

2001 YILI BİLİRKİŞİ LİSTELERİ İÇİN ÇAĞRI
2942 Sayılı Kanunun 15. maddesine göre, Odamız 
üyelerinin yer alacağı ve meslek alanımız ile ilgili davalarda 
T.C. mahkemşlerinin kullanacağı bilirkişi listelerinin yıl 
sonuna kadar hazırlanması gerekmektedir. Bilirkişi 
listelerinde yer almak isteyen üyelerimizin hangi illerde görev 
almak istediklerini belirten dilekçelerini en geç 15 Aralık 
2000 günü mesai bitimine kadar Odamıza ulaşacak şekilde 
göndermeleri gerekmektedir.

AİDAT BORÇLARINIZI ÖDEDİNİZ Mİ?
2000 yılına ait aidat borçlarını aylık 1.500.000 TL'den 
ödemeyen üyelerimiz, 2001 yılında bu borçlarını yeni yılın 
aidat değeri üzerinden ödeyeceklerdir. 2000 yılı aidat 
borçlarınızı yıl sonuna kadar ödemeyi ihmal etmeyiniz.

YEREL YÖNETİMLER SEMPOZYUMU YAPILDI
Türkiye ve Orta Doğu Amme İdaresi Enstitüsü (TODAİE) 
tarafından düzenlenen “Yerel Yönetimler Sempozyumu" 1-2 
Kasım 2000 tarihlerinde Ankara'da gerçekleştirildi. İçişleri 
Bakanı Saadettin Tantan’ın açılış konuşmasını yaptığı 
Sempozyumda, “Yerel Yönetimlerde Reform Sorunu" başlıklı 
açılış bildirisi Doç. Dr. Birgül Ayman Güler tarafından sunuldu.

Türkiye’nin yerel yönetim pratiğinin tarihsel analizinin yapıldığı 
“Tarihsel Değerlendirme" konulu ilk oturumu ¡müteakip. paralel 
oturumlarda; yerel temsil, mahalle yönetimi, katılım^ ölçek 
sorunsalı, belediye hizmetleri, özelleştirme, mali sorunlar ve 
küreselleşme-yerelleşme konularını tartışan bildiler sunuldu. 
Sempozyum, Değerlendirme-Tartışma panelinin ardından 
TODAİE Genel Müdürü Prof. Dr. Turgay Ergun’un kapanış 
konuşması iie son buldu.

r TMMOB Şehir Plancıları Odası 
Aylık Haber Bülteni
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